

AB HIER BITTE OHNE AUTO

[graz.at/schulstrassen](https://www.graz.at/schulstrassen)

© Adobe Stock: Liderina

GRAZ

LIEBE AUTOFAHRER:INNEN, WILLKOMMEN IN DER SCHULSTRASSE!

Die neue Schulstraße sagt Hallo zum Zufußgehen, Rad- und Rollerfahren . So sorgen wir gemeinsam für mehr Sicherheit und eine bessere Luftqualität rund um unsere Schulen.

AN SCHULTAGEN GILT EINE HALBE STUNDE VOR SCHULBEGINN:

- Der Kfz-Verkehr ist verboten. Ausgenommen sind: Öffis, Schüler:innentransporte, Einsatzfahrzeuge, Krankentransporte, Pannenhilfe, Straßendienst und Müllabfuhr sowie das Zu- und Abfahren von Anrainer:innen.
- Das gilt je nach Schule von 7.15 bis 7.45 oder von 7.30 bis 8.00 Uhr. Der jeweilige Zeitraum wird auf den Zusatztafeln beim Verkehrszeichen bekanntgegeben.
- Achtung: Fahren nur in Schrittgeschwindigkeit erlaubt.
- Radfahren ist erlaubt. Aber auch für Radfahrer:innen und Scooter-Fahrer:innen gilt Schrittgeschwindigkeit.
- Das Gehen ist auch auf der Fahrbahn erlaubt – bitte aufpassen.
- Lenker:innen von Fahrzeugen dürfen Fußgänger:innen nicht behindern oder gefährden – ein entsprechender Sicherheitsabstand muss eingehalten werden.

Die Grazer Schulen sagen ganz herzlich Danke!

Mehr Infos zur neuen Schulstraße: [graz.at/schulstrassen](https://www.graz.at/schulstrassen)



FROM HERE ONWARDS WITHOUT A CAR

© Adobe Stock: Lidertina

graz.at/schulstrassen

GRAZ

DEAR CAR DRIVERS, WELCOME TO THE SCHOOL ROUTE!

The new school route says hello to pedestrians, cyclists and scooterists. In this way, we jointly ensure greater safety and a better air quality in the proximity of our schools.

THE FOLLOWING APPLIES ON SCHOOL DAYS HALF AN HOUR BEFORE SCHOOL STARTS:

- Motorised traffic is prohibited. Exceptions to this are public transport, pupil transportation, emergency vehicles, medical transportation vehicles, road clearance and waste disposal vehicles as well as access by neighbours who live on the route.
- Depending on the school, this applies from 7.15 to 7.45 am or from 7.30 to 8.00 am. The respective time period will be announced on the display boards next to the traffic sign.
- Please note that only driving at walking speed is permitted.
- Cycling is permitted. Walking speed also applies for cyclists and scooterists.
- Walking on the road is also permitted—please take care.
- Drivers of vehicles may not obstruct or endanger pedestrians—a corresponding safety distance must be complied with.

The schools in Graz offer their sincere thanks!

More information on the new school route:
graz.at/schulstrassen

